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Počela vakcinacija u gerontološkim centrima 

Vakcinacija korisnika domova za stare protiv koronavirusa počela je u podne u Gerontološkom centru 

"Beograd" i u Gerontološkom centru "Novi Sad". 

Prema rečima v. d. direktora Gerontološkog centra "Beograd" dr Srđana Dimitrijevića, biće vakcinisano 

105 korinisnika te ustanove i 45 korisnika privatnih domova za stare u Beogradu. 

Počela vakcinacija u Gerontološkom centru "Beograd" 

"Svi oni su stariji od 65 godina i nisu preležali koronu, a medicinski timovi pre vakcinacije utvrđuju 

njihovo stanje", rekao je Dimitrijević novinarima ispred Gerontološkog centra "Beograd". 

Počela je vakcinacija protiv kovida 19 i u Gerontološkom centru "Novi Sad". 

Vakcinacija i u Gerontološkom centru "Novi Sad" 

Prvu vakcinu u Novom Sadu primila je lekarka Gerontološkog centra, specijalista neurologije, zadužena 

je za objekat na Limanu. Prvi korisnik Gerontološkog centra Novi Sad, koji je vakcinisan, bio je 82-godišnji 

penzionisani pukovnik. 

Ukupno je danas u Novi Sad stiglo 100 vakcina, dve su dobile zdravstvene radnice, uz lekarku vakcinisala 

se i jedna medicinska sestra iz Gerontološkog centra, a 98 doza je namenjeno korisnicima. 



 
 

Pre vakcinacije je proveravano opšte zdravstveno stanje i merena temperatura i samo oni koji su zdravi 

su mogli da prime ovu vakcinu. U Domu gde je danas bila vakcinacija nema obolelih od koronavirusa ni 

među zaposlenima ni među korisnicima. 

U Gerontološkom centru Novi Sad ima ukupno 928 mesta u četiri objekta, a nema najava kada će 

vakcinacija biti nastavljena i u drugim Domovima za stare. 

Državni sekretar u Ministarstvu zdravlja Mirsad Đerlek preneo je novinarima da će "Fajzer" u januaru, 

februaru i martu na nedeljnom nivou isporučivati Srbiji vakcinu protiv koronavirusa. 

Đerlek je rekao da bi u januaru trebalo da bude isporučeno 78.000 vakcina, u februaru 98.000 i u martu 

114.000 vakcina protiv kovida-19. 

"Tako da će paralelno sa imunizacijom najstarijih korisnika staračkih domova biti vakcinisani i medicinski 

radnici", rekao je Đerlek novinarima ispred Gerontološkog centra Beograd, gde je danas počela 

vakcinacija korisnika te ustanove. 

 

 

Dr Milanko Šekler: Sve ovo će trajati kraće nego što mislimo, ako se štitimo prokužavanje je "gratis" 

Dr veterinarskih nauka Milanko Šekler, iz tima ljudi koji su u Veterinarskom specijalističkom institutu 

Kraljevo pročitali genom koronavirusa u Srbiji kaže za RTS da je vakcina upaljena šibica na kraju tunela, 

ali da ona nije magični štapić. Napominje da ako sve činimo da se ne zarazimo, prokužavanje je, kako je 

rekao, gratis. 



 
 

Milanko Šekler je gostujući u Beogradskoj hronici naveo da ako je jedna osoba zaražena, a druga nije, a 

zagrle se, to može da bude nezgodno. 

"Važno je da svi shvatimo da se ne zaražavamo svaki put kad stupimo u kontakt sa virusom. Ako je ta 

količina virusa veoma mala, mi se ne razbolimo uopšte. To se zove prokužavanje. Zaražavanje je kada se 

zarazite, i to zavisi od količine virusa koji uđe u kratkom vremenskom periodu u organizam", naglasio je 

Šekler. 

To, kaže, zavisi od maske. 

"Mikrokapljice koje izbacujemo iz usta, one veće padnu do 0,8 metara, a manje i do preko dva, tri metra. 

Maska efikasno štiti od tih mikrokapljica, ali ne od vrusa, jer ona i ne služi za to. One služe da sve kapljice 

koje sad izbacujemo ne stignu do sagovornika. Ako ja nosim masku, a vi ne nosite, oko 80 posto je šansa 

da ću vas zaštititi, a ako oba sagovornika imaju masku, mogućnost da se zarazite je jedan prema 100", 

napominje Šekler. 

Virusi prave greške  

Ako stavimo masku, i skinemo je najbolje je, ukazuje, da je ne stavljamo ponovo. 

"Masku nakon nošenja bacite, ne dodirujući spoljni deo, jer može biti zaražena, bacite je i koristite drugu 

kad vam bude ponovo potrebna", kaže Šekler. 

Ističe da RNK virusi ne mogu ništa pametnije da urade sem da se menjaju. 

"Oni prave greške. Jedan virus kad uđe jednu ćeliju treba da napravi nekoliko hiljada potomaka. Svaki 

potomak se razlikuje u par slova, dva, tri. Tu knjigu od dva tri slovne greške možemo da pročitamo. Kada 

je takva situacija, mi to ništa i ne primećujemo, taj se virus umnožava i dalje je sve to razumljivo. Kad se 

negde preskoči nekoliko slova na nekom nezgodnom mestu, kao što se sad desilo, jedan deo i ne možete 

da pročitate. Pričamo o sintezi proteina. Tu su informacije kako da virus napravi sam sebe. Jedno 

upustvo kako on sebe pravi", navodi Šekler. 

Prema njegovim rečima, ako ima grešku u tom uputstvu, on napravi neki deo malo drugačiji nego što je 

bio. 

"Taj deo je bitan da se za njega napravi zaštita. Vakcina stimuliše proizvodnju naše zaštite koje treba da 

neutrališu to mesto. Ako je greškom promenio to mesto onda naša antitela mogu da ne prepozaju to 

mesto, pa se napravi novi soj, gde na primer ne može da nas zaštiti vakcina", rekao je Šekler. 

Svaki od testova koristi tri gena  

Na pitanje da li vakcina pokriva i novi soj virusa, navodi da je premalo je vremena prošlo da bi se 

pouzdano reklo. 



 
 

"Vrlo je mala mogućnost je da se desi ta vakcina slabije funkcioniše. Siguran sam da ne može da ne radi. 

Može u nekom stepenu možda da bude manje efikasna, isto efikasna, ali može da se desi da bude i 

efikasnija", ukazuje Šekler. 

Ističe da će se ovo završtiti brže nego što mislimo. 

Prema njegovim rečima, pi-si-ar testovi su apsolutno validni. 

"Svaki od tih testova koristi najmanje tri gena, tri mesta traži na virusu i potrebno je da jedan bude 

pozitivan. Imate tri šanse da sigurno dijagnostikujete. Ako ne hvata baš jedan gen, kao što se u Engleskoj 

desilo - kada je jedno mesto negativno, a dva gena pozitivna oni znaju da je mutirani oblik. Svakak 

analiza ima tri analize, da ne možete da promašite. Radite praktično tri analize za jedan uzorak. Kada je 

mutirani oblik u pitanju u Engleskoj, oni su otkrili da su uvek dva gena pozitivna, a jedan nije jer je 

promenjen, pa dijagnostičko sredstvo ne radi idealno, ali funkcionišu i dalje dve rezerve", navodi Šekler. 

Vakcinacija - šibica na kraju tunela  

Isto važi, kaže, i za vakcinu, ona ne pravi antitela za jedno, nego za nekoliko mesta. 

"Ovo mesto je promenjeno jednom. I ako to jedno ne funlcioniše idealno, imaćete ostala antitela koja će 

da štite. Efikasnost možda neće biti 92 posto, nego 83, a to ne menja suštinu stvari", objašnjava Šekler. 

Na pitanje koliko je važno to što je u Srbiji počela vakcinacija kaže da je to sad upaljena neka šibica na 

kraju tunela. 

"I ovaj mali korak je značajan. Velika je stvar da je vakcinacija počela. Velika je stvar da se formira 

logistika za vakcinaciju. Vakcinisati 300, 400 ili 500.000 što se očekuje u januaru to nije mali posao. 

Posebno ako se uzme u obzir da je naš sistem detaljno razmotrio ‘Fajzerovu‘ vakcinu, pa se zna da 

postoji malo veća šansa od mogućih alergija, pa će svako morati da sačeka do pola sata nakon aplikacije 

vakcine, ali tu ima uvek terapija za ‘ne daj bože‘", napominje Šekler. 

Odnos prema virusu - filozofski odnos prema ničemu  

Navodi da svi moramo da obolimo od korone i da vakcina neće sve da reši, to nije čarobni štapić. 

"Druga je varijanta da se prokužimo, da svi prebolimo, pa da smo zaštićeni. Rešenje je na sredini, neki će 

da se razbolimo, neki će da se vakcinišemo. Nije normalno da populaciju stariju od 65 godina pustite da 

se prokužava, a znate da će da umre deset posto. Normalno je da te ljude morate da vakcinišete više", 

dodaje Šekler. 

Napominje da je normalno da vakcinišete zdravstvene radnike koji imaju dugu ekspoziciju koncentracije 

virusa jer idu kod bolesnika. 

"Logično je da njih morate da zaštitite. Prioritet su zdravstveni radnici, i starije kategorije. Ostali, nije 

loše ni da se prokužimo. Prokužavanje vam ne gine ako se štitite. Ako sve činite da se ne zarazite, 

prokužavanje je gratis. Jer neće ući velika koncentracija virusa da se zarazite", kazao je Šekler. 



 
 

Korona je, dodaje, interesantan virus i dugo postoji. Napominje da od njega nema straha. 

"Naviknete, radite sa nečim što ne vidite. I čitav život provedete dokazujući da postoji nešto što ne 

vidite. To je malo filozofski odnos prema ničemu. Siguran sam da će se završiti sve brže nego što mislite", 

zaključio je Šekler. 

 

 

SAZNAJEMO Krizni štab prelomio, ove mere VAŽE ZA VIKEND 

Na današnjoj sednici Kriznog štaba odlučeno je da za ovaj vikenda sve može da radi do 20 sati, saznaje 

"Blic". 

Kako navodi naš izvor, novo radno vreme važiće za sve: trgovinske objekte, kafiće, restorne, tržne 

centre, uslužne delatnosti... 

Podsetimo, prethodnih vikenda sve ovo je bilo zatvoreno. 

Takođe, doneta je odluka da se striktno poštuju sve epidemiološke mere, što će biti strogo kontrolisano. 

Bez muzike u kafićima i restoranima 

To se odnosi na sve donete mere kao što je poštovanje distance, nošenje maske, broj ljudi za stolom 

ukafićima. 

Takđe, u ugostitetljskim objektima nije dozvoljeno puštanje muzike. 

Kako saznajemo, na sednici se raspravljalo i o novim merama za Novu godinu, ali konačna odluča biće 

doneta u ponedeljak, kada je zakazana nova sednica Kriznog štaba. 



 
 

Današnja sednica održana je iz razloga što su mere koje su donete u ponedeljak bile oročene do danas. 

Na sednici u ponedeljak, podsetimo, odlučeno je da radno vreme svih ugostiteljskih objekata, tržnih 

centara, prodavnica, kao i uslužnih delatnosti, bude produženo do 20 časova. Pre toga, njihovo radno 

vreme bilo je do 17 sati, a vikendom su bili zatvoreni. 

Epidemiološka situacija u našoj zemlji i dalje nije dobra, ali je izvesno da se poboljšava. Za razliku od 

prethodnih nedelja, kada smo iz dana u dan imali nove crne rekorde, broj novozaraženih tokom 

poslednjih dana sve je niži. Naime, u poslednja 24 sata u Srbiji je na korona virus testirano 15.387 osoba. 

Od tog broja, njih 4.091 je bilo pozitivno, dok je nažalost 49 osoba preminulo. 

Dan ranije smo imali 4.426 pozitivnih na korona virus od testiranih 16.617 osoba, dok je 51 osoba 

preminula. 

Još jedna dobra vest je da je juče u našoj zemlji počela vakcinacija protiv korona virusa. Prva građanka 

Srbije koja je primila "Fajzerovu" vakcinu jeste premijerka Ana Brnabić, a odmah posle nje vakcinu su na 

Institutu "Torlak" primili i ministarka i članica Kriznog štaba Darija Kisić Tepavčević, zatim specijalista 

opšte i abdominalne hirurgije dr Predrag Peško, kao i epidemiolog dr Predrag Kon. 

Vakcinacija je danas počela i u domovima za stare u Beogradu i Novom Sadu. 

Državni sekretar u Ministarstvu zdravlja Mirsad Đerlek preneo je danas novinarima da će "Fajzer" u 

januaru, februaru i martu na nedeljnom nivou da isporučuje Srbiji vakcinu protiv korona virusa. 

 

 

EKSKLUZIVNO ZA "BLIC" Direktorka u Fajzeru: Srbiju ćemo snabdevati vakcinama na nedeljnom nivou! 

Srbija je dobila Fajzerovu vakcinu pre država EU, koje počinju sa vakcinacijom u nedelju, otkrivaju za 

“Blic” u Fajzeru. Precizan broj vakcina koje će biti isporučene Srbiji ova kompanija ne može da saopšti, ali 



 
 

dodaju da sve količine koje je Vlada dogovorila biće dostupne narednih meseci i dolaziće u Srbiju na 

nedeljnom nivou. 

“Blic” je razgovarao sa Uršom Lakner, direktorkom za Korporativne politike i odnose sa javnošću za 

Adriatik regiju (Balkan i Slovenija) i u ekskluzivnoj izjavi ona ocenjuje da je zadovoljstvo “da su sa Vladom 

Srbije ubrzane sve administrativne stvari čime je omogućeno da je Srbija prva u Evropi koja je dobila 

ujedno i prvu količinu vakcina”. 

- Time smo zajedno napravili veliki korak prema poboljšanju trenutne zdravstvene situacije. U Fajzeru 

smo jako zadovoljni i ponosni što je pre Nove godine bila moguća prva isporuka vakcine protiv kovida 19. 

U Europskoj uniji kamioni su počeli transport ovih dana i sve zemlje članice EU će do subote dobiti prvu 

simbolnu količinu vakcine i u nedelju (27.12.) će početi sa vakcinisanjem - kaže Lakner. 

Naša sagovornica osvrnula se i na činjenicu da su se među prvima vakcinisali premijerka i članovi Kriznog 

štaba: 

- Čestitke premijerki i članovima Kriznog štaba za borbu protiv kovida, koji su vakcinisanjem pokazali 

kako je jako bitan potez – vakcinacija. Naglasila bih, da nas sama vakcina neće spasiti pandemije ako će 

ostati u frižiderima. Spasiće nas samo dovoljno veliki broj vakcinisanih stanovnika - poručuje Lakner. 

Na pitanje o Fajzerovoj vakcini sa kojom je, praktično i počela masovna vakcinacija, ona kaže da je cepivo 

razvijeno na najnovijoj tehnologiji i reč je o prvoj mRNA vakcini na svetu. 

- Vakcina treba da se čuva na ultra niskoj temperaturi od -70 do -80 stepeni celzijusa. Zbog toga je Fajzer 

razvio novu digitalnu tehnologiju za transportovanje i skladištenje vakcina. Distribucioni sistem održavan 

je sa novom digitalnom tehnologijom, a vakcine putuju u termalnim kutijama koje imaju i suvi led kojim 

se omogućava ultra niska temperatura. Svaka termalna kutija ima i GPS termalni senzor za konstantno 

pračenje temperature - objaćnjava za Blic Lakner. 

Šta se događa sa fajzerovom vakcinom kada stigne u državu? 

Naša sagovornica kaže da se može čuvati na tri načina: 

- Ostaje u našim termalnim kutijama do 30 dana, ali je na svakih 5 dana potrebno dodavati suvi led. 

Drugi je da se može odmah staviti u frizere sa ultra niskom temperaturom od -70 do -80 stepeni celzijusa 

i sačuvati do šest meseci. I, posle vađenja iz frizera vakcina se može staviti u hladnjak na temperaturu od 

2-8 stepeni celzijusa do pet dana. 

Na kraju, direktorka za Korporativne politike i odnose sa javnošću Fajzera za naš region poručuje da 

treba da se vakcinišemo. 

- Vakcina je delotvorna, samo ako se vakcinišemo. A sa vakcinisanjem dovoljno velikog broja stanovnika 

možemo pobediti ovu pandemiju. Svima želim sve najbolje u Novoj godini, koje će definitvno biti 

drugačija. Idemo dalje, puni optimizma i... “Nauka će pobediti” - poručuje Urša Lakner. 



 
 

 

 

Nastavlja se vakcinacija, danas u Gerontološkom centru Niš 

Danas se nastavlja vakcinacija i to u Gerontološkom centru u Nišu, a više od 100 korisnika će biti 

vakcinisano, rekao je za RTS direktor Doma zdravlja u Nišu Milovan Jerkan. 

U tom domu nalazi ne oko 100 korisnika, prenosi reporterka RTS. Svi koji u ovom trenutku mogu da 

prime, biće obuhvaćeni, a da li neko neće biti vakcinisam zavisi od toga da li je febrilan, da li ima 

alergijske manifestacije, kaže dr Jerkan, dodajući da nekih većih nuspojava nema. 

On navodi da je vakcina sigurna i preporučuje da je prime svi kad se pojavi u većim količinama. 

Prvih sedam dana se stvara imunitet, a prva dva dana, kao i kod vakcine za grip, može da se pojavi 

crvenilo, eventulano blaga temperatura i vrlo retko glavobolja, navodi dr Jerkan. 

Svaki pacijent će potpisati dokument u kome stoji kad je i koju dozu primio, da bi se nakon 21 dan 

revakcinisao, naveo je, govoreći o današnjoj vakcinaciji u Gerontološkom centru u NIšu. 

Gerontološki centar je bio na udaru u prvom talasu, kada je bilo zaraženo oko 200 korisnika, a čak 50 je 

umrlo, navodi RTS. Tadašnji direktor je još u pritvoru, prenosi javni servis, dodajući da je situacija u 

drugom talasu znatno bolja - jedan zaraženi korisnik i jedan zaposleni. 

Podsetimo, u Srbiju je stiglo nešto više od 4.800 doza Biontek-Fajzerove vakcine. Prvi su se vakcinisali 

premijerka Ana Brnabić, ministarka Darija Kisić Tepavčević i epidemiolog dr Predrag Kon. Nakon toga, 

usledila je vakcinacija u Gerontološkom centru Beograd i Novi Sad. 



 
 

 

 

RFZO demantuje navode zaposlenih u bolnici Petrovac na Mlavi 

Navodi zaposlenih u Opštoj bolnici Petrovac na Mlavi da je RFZO za zdravstvene ustanove obezbedio 

"neodgovarajući" sanitetski i medicinski potrošni materijal, apsolutno su netačni i nelogični, budući da 

nabavka predmetnih dobara nije ni pokrenuta, a kamoli sprovedena, ističe RFZO, reagujući na tekst 

objavljen na portalu Nova.rs. 

“Usled angažovanosti kapaciteta RFZO u obezbeđivanju nesmetanog ostvarivanja zdravstvene zaštite u 

uslovima epidemije zarazne bolesti kovid 19, nije sprovedena centralizovana javna nabavka predmetnog 

materijala, već su pomenuti materijal nabavljale same zdravstvene ustanove”, ističe RFZO u odgovoru na 

tekst “Lekar: Ljudi, crno vam se piše, mi nećemo biti krivi za to“. 

Prenosimo odgovor RFZO u celosti. 

“Zahvaljujući centralizovanim javnim nabavkama koje RFZO sprovodi, za Republiku Srbiju nabavljen je 

najbolji materijal (lekovi, medicinska sredstva i ostala medicinska oprema), čime su obezbeđeni uslovi za 

pružanje najkvalitetnije zdravstvene zaštite u kontinuitetu, bez nestašica i njihova dostupnost svim 

osiguranim licima na teritoriji naše zemlje pod jednakim uslovima. 

Upravo iz tog razloga, RFZO je pravovremeno uputio navedeni dopis zdravstvenim ustanovama kako bi 

iskazale svoje potrebe za deo sanitetskog i medicinskog potrošnog materijala, koji bi mogao da bude 

predmet CJN, što je upravo dokaz trasparentnosti postupaka javnih nabavki koje RFZO sprovodi. 



 
 

Imajući u vidu sve prethodno navedeno, naglašavamo da je tabela prosleđena zdravstvenim ustanovama 

u cilju analize potreba istih, a ne kao konačna tabela sa spiskom dobara koja će biti predmet 

centralizovane nabavke. 

Takođe, tabela koja je prosleđena zdravstvenim ustanovama sadrži spisak dela sanitetskog i medicinskog 

potrošnog materijala, sa nazivima dobara prepisanim iz zahteva samih zdravstvenih ustanova (gde su 

navedeni pomenuti “vakutajner za Pt, PTT i INR”) koja iste ustanove koriste u svakodnevnom radu, a 

zbog čega je spisak te sadržine i prosleđen. Da li to znači da su zdravstvene ustanove koje su do sada 

obezbeđivale predmetni materijal postupale “nestručno”? 

Što se tiče pomenutih igala, ukoliko iste budu predmet CJN, zdravstvenim ustanovama će biti 

obezbeđene sve neophodne vrste i veličine, a sve u cilju najbolje nege i bezbednog vađenja krvi kako 

bebama i deci, tako i odraslim osobama. U tabeli koja je prilog dopisa navedene su igle za koje su 

zdravstvene ustanove iskazale potrebu, a koje su u uslovima epidemije neophodne i čija potrošnja je 

uvećana. 

Istovremeno, napominjemo da su u tabeli za iskazivanje potreba navedeni i bebi sistemi, pod kojima se 

podrazumeva i BD vakutajner sa leptirićem i iglama različitih veličina, koji se koristi prilikom uzorkovanja 

krvi (stavke 1-4) a, između ostalog, kako kod beba i dece, tako i odraslih osoba sa teško dostupnim 

venama, što bi svako stručno lice trebalo da prepozna. 

Na kraju, podsećamo da je RFZO uvek dostupan za saradnju i otvoren za sve sugestije zdravstvenih 

ustanova, te iste, prilikom iskazivanja potreba, uvek mogu da ukažu na eventualne nedostatke i proslede 

svoje tenderske tabele uz tabele RFZO. 

Ipak, smatramo da je krajnje neprofesionalno ponašanje svih onih koji osporavaju napore RFZO da 

obezbedi jednaku i srazmernu zdravstvenu zaštitu svima kojima je neophodna, na teritoriji čitave države, 

što RFZO neće sprečiti da nastavi da savesno i stručno obavlja svoje poslove”, navodi RFZO. 

 


